



TORTUGA
Iterations
27.10.2023

A haunting trip through time and space: Poland's TORTUGA enter the top of the modern doom psych and progressive stoner rock olymp!

With their self-titled debut in 2017, **TORTUGA** took the heavy stoner and psychedelic doom metal scene by storm. Following their sophomore offering, *Deities* (2020), and a worldwide record deal with rock and metal empire Napalm Records, October 27, 2023 will see the Polish four-piece unleash their third studio album, *Iterations*.

Compared to its predecessors, *Iterations* moves from monolithic stoner-doom to progressive and experimental facets, enriching its listeners' auditory experience while managing to mature **TORTUGA**'s epic doom and stoner trademarks. Anyone who may have previously mistook **TORTUGA** as a Lovecraftian themed band should make no mistake - they are storytellers, and *Iterations* proves the Poznan-based outfit puts as much effort into said storytelling as their songwriting. This time, the band digs deep and delivers a concept album about the whole history of the universe (from beginning to the end), which is also applicable, metaphorically, to the history of a person's lifetime. Each of the seven new tracks are related in context to the theme of the entire record, but every one of them is a standalone story.

Songs such as "*Lilith*", kicking off with a raw drum beat and turning into a melodic groove anthem, showcase the authentic sound and unconventional songwriting of **TORTUGA**. In a world of over-polished studio productions, it's even more exhilarating to discover *Iterations*. It's a haunting trip through time and space, full of light and shadow, that culminates with the epic album closing track and official single, "*Epitaph*". With *Iterations*, **TORTUGA** has passed the challenge of album number three with a grade A: The album is a thrilling, free-spirited, deep and enthralling ride, and one that will ultimately establish the band at the top of the current stoner doom and progressive psych rock olymp!

Ein mitreißender Trip durch Zeit und Raum: Die polnische Band **TORTUGA** erobert die Spitze des Doom Psych und Progressive Stoner Rock-Olymps!

Mit ihrem selbstbetitelten Debüt in 2017, sorgten **TORTUGA** erstmals für Wirbel in der Heavy Stoner und Psychedelic Doom Metal Szene. Nach ihrem 2. Studioalbum *Deities* (2020) und einem weltweiten Plattenvertrag bei Napalm Records, veröffentlicht die polnische Band am 27. Oktober 2023 ihren dritten Longplayer mit dem Titel *Iterations*.

Im Vergleich zu seinen Vorgängern bewegen sich **TORTUGA** auf *Iterations* vom monolithischen Stoner Doom in eine weitaus progressivere und experimentellere Richtung, ohne jedoch auf epische Facetten und ihr Doom- und Stoner-Markenzeichen zu verzichten. Jeder, der **TORTUGA** bisher leidlich für eine Lovecraft-Themenband gehalten hat, der irrt – die Band erzählt mit ihrem Sound Geschichten, und *Iterations* beweist eindrucksvoll, dass die in Posen ansässige Truppe hier genauso viel Mühe wie in ihr Songwriting steckt. Auf ihrem neuen Album taucht die Band diesmal tiefer in die Materie ein und liefert ein Konzeptalbum über die gesamte Geschichte des Universums (vom Anfang bis zum Ende), das sich metaphorisch auch auf die Lebensgeschichte eines Menschen übertragen lässt. Jeder der sieben neuen Tracks steht im Zusammenhang mit dem Grundthema der Platte, doch erzählt jeder auch seine ganz eigenständige Geschichte.

In Songs wie „*Lilith*“, die mit rohen Drums beginnen und sich als melodische Groove-Hymne entpuppen, beweisen **TORTUGA** Authentizität und unkonventionelles Songwriting. In einer Welt glatt-polierter Studioproduktionen ist *Iterations* ein mehr als erfrischendes Album. Eine fesselnde, musikalische Reise durch Zeit und Raum voller Licht und Schatten, welche in dem epischen Schlusstrack des Albums, der offiziellen Single „*Epitaph*“, gipfelt. Mit *Iterations* haben **TORTUGA** die Herausforderung des dritten Albums mit Bravour gemeistert, und ihnen ist ein aufregender, freigeistiger, tiefgründiger und mitreißender Streich gelungen, den die Band endgültig an die Spitze des aktuellen Stoner-Doom- und Psych-Prog-Rock-Olymps katapultieren wird!